
 

 

1 

PM 2009:72 RI (Dnr 321-212/2009) 

 

 

Uppföljning av sommarkoloniverksamheten i Stockholms stad 

2008 
Redovisning från kulturnämnden 

 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande 

1. Kulturnämndens uppföljning av sommarkoloniverksamheten 2008 godkänns. 

2. Denna promemoria överlämnas till kulturnämnden och stadsdelsnämnderna 

för beaktande. 

3. Kulturnämndens förslag om att uppföljning av sommarkoloniverksamheten 

fortsättningsvis ska ske vartannat år avslås. 

4. I samband med budget för 2010 föreslås kommunfullmäktige besluta att upp-

följningen av sommarkoloniverksamheten från och med 2010 utförs av 

kommunstyrelsen. 

5. Redovisningen av 2009 års verksamhet ska genomföras av kulturnämnden 

och redovisas i samband med nämndens bokslut och årsredovisning.  

 

 

 

Föredragande borgarrådet Sten Nordin anför följande. 

 

Ärendet 

 

Kulturnämnden har genomfört en uppföljning av sommarkoloniverksamheten i 

Stockholms stad 2008. Uppföljningen visar bland annat att antalet ansökningar till 

kollo och även antalet beviljade platser har fortsatt att minska sommaren 2008.  

Kulturnämnden beslutade den 10 december 2008 att godkänna redovisningen av 

sommarkoloniverksamheten 2008 samt att överlämna redovisningen till kommunsty-

relsen och stadsdelsnämnderna. Därutöver beslutade nämnden att föreslå kommun-

styrelsen att uppföljning av sommarkoloniverksamheten fortsättningsvis sker vartan-

nat år. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret. 

Stadsledningskontoret noterar att antalet ansökningar till kollo och även antalet 

beviljade platser har fortsatt att minska sommaren 2008. Det bör dock betonas att 

stadsdelsnämnderna även anordnar annan sommarverksamhet som exempelvis dag-

kollo, verksamhet vid badplatser och parklekar samt dagsutflykter. Stadslednings-

kontoret föreslår att kommunstyrelsen godkänner kulturnämndens uppföljning av 

sommarkoloniverksamheten 2008 samt att stadsledningskontorets tjänsteutlåtande 

överlämnas till kulturnämnden och stadsdelsnämnderna för beaktande. 
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Mina synpunkter 

 

Stockholms stad har en långvarig tradition av sommarkoloniverksamhet, som vi bör 

vårda och vara stolta över. Kollo är en både uppskattad och viktig verksamhet för 

barn och ungdomar i Stockholm. 

Alla barn ska ha samma förutsättningar att delta i kolloverksamhet. Ett uttalat syf-

te med kolloverksamheten är att kollo ska utgöra en mötesplats för barn och unga 

med olika social och etnisk bakgrund. Trots detta uppvisar redovisningen för 2008 

samma mönster som tidigare års redovisningar över vilka stadsdelar som har ett högt 

respektive lågt deltagande. Ytterligare åtgärder för att särskilt stärka deltagandet i 

stadsdelar med stor etnisk mångfald bör därför vidtas av stadsdelsnämnderna. Även 

samarbetet med frivilligorganisationer kring annan sommarverksamhet bör för detta 

syfte utvecklas ytterligare.  

Det är viktigt att påpeka att alla stockholmsbarn som ansökte om kollo också er-

bjöds plats, även om det inte alltid var den plats de i första hand hade ansökt om. Att 

83 procent av barnen kunde beredas en plats som de också kunde utnyttja får anses 

som relativt bra även om det finns utrymme för förbättring. 

Kolloverksamheten är föremål för årlig upphandling. Därav är det önskvärt att 

även uppföljningen sker varje år. Jag anser dock att denna granskning bör utföras av 

kommunstyrelsen istället för kulturnämnden. Detta på grund av att det i huvudsak är 

stadsdelsnämnderna och inte kulturnämnden som använder det insamlade materialet. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar föl-

jande 

1. Kulturnämndens uppföljning av sommarkoloniverksamheten 2008 godkänns. 

2. Denna promemoria överlämnas till kulturnämnden och stadsdelsnämnderna 

för beaktande. 

3. Kulturnämndens förslag om att uppföljning av sommarkoloniverksamheten 

fortsättningsvis ska ske vartannat år avslås. 

4. I samband med budget för 2010 föreslås kommunfullmäktige besluta att upp-

följningen av sommarkoloniverksamheten från och med 2010 utförs av kom-

munstyrelsen. 

5. Redovisningen av 2009 års verksamhet ska genomföras av kulturnämnden 

och redovisas i samband med nämndens bokslut och årsredovisning.  

 

 

Stockholm den 16 april 2009 

 

STEN NORDIN 

 

 

Bilagor 

Bilaga 1 Reservationer m.m. 

Bilaga 2-8  Tabeller med enkätsvar från stadsdelsförvaltningarna 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 



3 

Reservation anfördes av borgarråden Roger Mogert  (s), Yvonne Ruwaida (mp) och 

Ann-Margarethe Livh (v) enligt följande. 

 

Vi föreslår borgarrådsberedningen föreslå kommunstyrelsen besluta att  

1. Delvis bifalla borgarrådets förslag till beslut. 

2. Uppföljning av sommarkoloniverksamheten ska genomföras årligen. 

3. Därutöver anföra följande. 

 

Sommarkoloniverksamheten i Stockholm har en lång tradition och har genom generationer 

varit en viktig sommarverksamhet för stadens barn. Kollot måste fungera integrerande och 

vara en stadsdelsövergripande verksamhet där barn från olika bakgrund träffas. Syftet med 

kolloverksamheten är att ge barn och ungdomar möjlighet till en trygg och stimulerande 

sommarvistelse och därför är det av största vikt att stadens kolloverksamhet kan säkras även i 

framtiden. 

Antalet deltagare i sommarkolloverksamheten har tyvärr minskat och detta är en konse-

kvens av den moderatstyrda majoritetens minskade ambitionsnivå. För att vända den negativa 

trenden för kolloverksamheten krävs ett aktivt arbete och en uppsökande verksamhet i exem-

pelvis skolor men även en aktiv rekrytering genom andra informationsinsatser. Ett aktivt 

rekryteringsarbete är särskilt viktigt i de stadsdelar som traditionellt har få kollodeltagare. 

Kanske behöver staden också testa nya grepp för att bredda och sprida kolloverksamheten så 

att den lockar fler. Familjekollon skulle t ex kunna vara ett nytt sätt värt att testa. 

I processen att vända den negativa trenden är det viktigt att politiker i berörda nämnder 

fortsatt får tillgång till årliga redovisningar som underlag för beslut och uppföljning av som-

markoloniverksamheten. 

 

Kommunstyrelsen 

 

Reservation anfördes av Carin Jämtin, Roger Mogert, Tomas Rudin och Teres Lind-

berg (alla s), Stefan Nilsson (mp) och Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning till 

reservationen av (s), (mp) och (v) i borgarrådsberedningen.  
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ÄRENDET  

 

Kulturnämnden har genomfört en uppföljning av sommarkoloniverksamheten i 

Stockholms stad 2008. Ärendet har handlagts vid avdelningen för kultur- och integra-

tionsstöd. Samtliga 14 stadsdelsförvaltningar har lämnat underlag till redovisningen. 

Uppföljningen av Stockholms stads sommarkoloniverksamhet visar att såväl antal 

sökande som placerade kollobarn fortsätter att minska. Av stadens 9-16-åringar var 

5,9 procent på kollo 2008. Kolloperioderna har blivit något längre under senare år – 

11,1 dagar 2008 mot 9,3 dagar 2003.  

Stadens bruttokostnader för kolloverksamheten var totalt 25 mnkr 2008, drygt 2 

mnkr mindre än 2007. 

Andelen kollobarn från hushåll med lägre inkomster var som högst 2005 med 

37,5 procent, men har sedan successivt minskat till 29 procent 2008.  

 

Kulturnämnden 

 

Kulturnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 10 december 2008 att godkänna 

redovisningen av sommarkoloniverksamheten 2008 samt överlämnar redovisningen 

till kommunstyrelsen och stadsdelsnämnderna, samt att kulturnämnden föreslår 

kommunstyrelsen att uppföljning av sommarkoloniverksamheten fortsättningsvis 

sker vartannat år. 

 

Reservation anfördes av ledamöterna Eva Louise Erlandsson Slorach (s) och Kerstin 

Wickman (mp) samt tjänstgörande ersättarna Mårten Andersson (v), Inga Granberg 

(s) och Tony Nilsson (s), bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av ledamot Kerstin Wickman (mp), bilaga 1.  

 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 21 november 2008 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Antalet kolloplatser 

Antalet ansökningar till kollo inför sommaren 2008 var totalt 4 360. Det är en minskning av 

antalet sökande med 6 % i jämförelse med året innan (se tabell 1 nedan). Antalet barn som 

kunnat beredas plats var 3 618. Andelen av de sökande som också fick en kolloplats var 83 

%. 742 barn, 100 fler än föregående år, tackade nej till erbjuden kolloplats, främst med moti-

veringen att de hade ändrade sommarplaner eller att rätt tid eller kollo inte kunnat erbjudas.  

 

Tabell 1. Sökta och beviljade kolloplatser 

År 

Sökta platser 

Placerade 

kollobarn 

Andel som fick 

plats 

Skillnad antal place-

rade barn  i jämfö-

relse med året innan 

1985 uppgift saknas ca 4 000   

1999 5 408 uppgift saknas   

2000 6 522 5 592 86  %  

2001 6 429 5 710 89  % + 118 

2002 8 840 5 505 64  % -  205 

2003 8 651 7 421 86  % + 1 916 

2004 9 118 6 666 73 % -755 

2005 7 792 6 301 81 % -365 
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2006 5 133 4 365 85 % -1 936 

2007 4 643 3 977 85 % - 388 

2008 4 360 3 618 83 % - 359 

 

Antalet barn som åkt på kollo har minskat i alla stadsdelar utom Norrmalm, som hade en 

ökning, Södermalm och Hässelby-Vällingby som hade samma antal som 2007 (bilaga 1, här 

bilaga 2).  

 

 

Andel kollodeltagare av stockholmsbarnen 

Av stadens befolkning i åldersgruppen 9-16 år var 5,9 procent på kollo sommaren 2008 i 

jämförelse med 6,5 procent 2007.  

 

Tabell 2. Andel kollobarn av befolkningen i åldersgruppen 

År Åldersgrupp Befolkning Andel kollobarn 

av Stockholms 

barn 

Andel kollobarn 

av Skärholmens 

barn 

2002 7-16 år  u s 7,1 % 8,7 % 

2003 7-16 år 78 000 9,5 % 8,7 % 

2004 7-16 år 78 000 8,5 % 6,4 % 

2005 7-16 år 77 500 8,1 % 5,7 % 

2006 9-16 år 62 800 6,9 % 5,1 % 

2007 9-16 år 61 000 6,5 % 4,7 % 

2008 9-16 år 61 000 5,9 % 3,8 % 

 

I Skärholmen, som togs som exempel, var andelen kollobarn större än genomsnittet 

2002, men har följande år fortsatt att minska under genomsnittet. 

I år har Södermalm den högsta andelen kollobarn, 9 procent av befolkningsgruppen. Rin-

keby-Kista har fortsatt lägst deltagande, 2,9 procent av åldersgruppen, medan Spånga-Tensta 

har samma andel som året innan, 4,1 procent (se bilaga 2, här bilaga 3). 

158 barn har avbrutit sin kollovistelse 2008, vilket är en ovanligt hög siffra (att jämföras 

med 86 barn 2007, 50 barn 2006, 74 barn 2005 och 94 barn 2004). 

Antal barndagar och vistelsetid 

Antalet barndagar, d v s det totala antalet kollodagar för alla kollobarn, har fortsatt att minska 

2007 (tabell 3). Minskningen var dock störst 2006.  

 

Tabell 3. Antalet barndagar 

År Antalet barndagar Skillnad antal barn-

dagar i jämförelse 

med året innan 

1985 112 500  

1996 86 000 - 23 500 

2000 52 468 - 33 532 

2002 55 253 + 2 785 

2003 69 357 + 14 104 

2004 68 981 - 376 

2005 65 911 - 3 070 

2006 47 717 - 18 194 

2007 43 160 - 4 557 

2008 40 074 - 3 086 
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Kolloperioderna har blivit något längre sedan kollopolicyn infördes, se tabell 4. Barn från 

Rinkeby-Kista har i år den längsta vistelsetiden, 11,9 dagar (se bilaga 3, här bilaga 4). 

 

Tabell 4. Kolloperiod per barn i snitt 

År Vistelsetid per barn i snitt 

2003 9,3 dagar 

2004 10,3 dagar 

2005 10,5 dagar 

2006 10,9 dagar 

2007 10,9 dagar 

2008 11,1 dagar 

Könsfördelning 

Fördelningen av antalet barndagar på kollo mellan pojkar och flickor har varit ungefär det-

samma under de fem senaste åren. I jämförelse med 2007 har andelen pojkar ökat med två 

procentenheter, till 43 procent. Andelen flickor var således 57 procent. Det är också i över-

ensstämmelse med andelen sökande och placerade flickor (båda 58,5 procent). Inte heller här 

finns någon skillnad mot de senaste åren. 

Skärholmen är den enda stadsdel som har fler pojkar än flickor på kollo 2007 och 2008 – 

drygt 57  procent är pojkar. 

 

Åldersfördelning 

Andelen barn 10-12 år är 54 procent och barn i åldern 13-16 år 43 procent. Det är årskullarna 

10-14 år som är den huvudsakliga kolloåldern.  (Bilaga 4, här bilaga 5) 

 

Barn med funktionshinder 

49 barn med fysiska eller psykiska funktionshinder åkte på kollo 2008. Eftersom antalet barn 

med funktionshinder varierat så mellan åren genomfördes en särskild kontroll av enkätsvaren, 

och det visade sig att många uppfattat att frågan endast avsåg fysiskt synliga funktionshinder, 

men inte tänkt på psykiska, ADHD o dyl. Den låga deltagaruppgiften från 2007 kan bero på 

samma missförstånd. 

 

År Antal kollobarn med funk-

tionshinder 

 

2006 88 

2007 27 

2008 49 

Avgiftsnivåer 

Från sommaren 2005 tillämpas nya kolloavgifter, högre för hushåll med större inkomster och 

mer differentierad än tidigare års. Före 2005 fanns tre avgiftsnivåer – nivå 1 som nuvarande, 

nivå 2 som månadsinkomst till 18 000 kr och nivå 3 för alla hushåll med högre inkomster. 

Kollotaxan korrigerades 2006 då avgifterna för nivå 3 och 4 sänktes. Samma avgifter har gällt 

2008.  

 

 Tabell 5. Kollotaxa per dag för familjer med ett barn (rabatter för fler barn)  

 Kolloavgifter för hushåll med må-

nadsinkomst 

-2004 2005 2006-2008 

Nivå 1 0 – 10 000 kr 50 kr 50 kr 50 kr 



7 

Nivå 2 10 001-20 000 kr 100 kr 100 kr 100 kr 

Nivå 3 20 001-30 000 kr1 200 kr 250 kr 175 kr 

Nivå 4 30 001-40 000 kr  300 kr 250 kr 

Nivå 5 40 001 <  350 kr 350 kr 

 

Tabell 6. Antal kollobarn per avgiftsnivå 2003 - 2008 

 Nivå 1 Nivå 2 Nivå 3 Nivå 4 Nivå 5 Totalt 

antal 

2003 758 1407 5246   7411 

2004 703 1184 4729   6616 

2005 809 1547 804 386 2750 6296 

2006 472 1027 710 343 1627 4363 

2007 411 890 725 361 1589 3976 

2008 374 667 720 321 1521 3603 

 

Med justeringarna av kollotaxan önskade man från stadens sida åstadkomma en föränd-

ring så att kollo i större utsträckning kom de barn till godo som kommer från hushåll med 

låga inkomster.  

Andelen barn i procent av det totala antalet kollobarn/år ger följande resultat: 

 

Tabell 7. Andel kollobarn per avgiftsnivå och år i procent 2003-2008 

 Nivå 1 Nivå 2 Nivå 3 Nivå 4 Nivå 5 

2003 10 19 71   

2004 11 18 722 - - 

2005 13 25 13 6 44 

2006 12 24 17 9 38 

2007 10 23 18 9 40 

2008 10 19 20 9 42 

 

Ökningen av andelen barn som kommer från hushåll med lägre inkomster märktes tydli-

gast mellan åren 2004 och 2005. Då ökade andelen barn från hushåll i nivå 1 och 2 från 29 till 

38  procent. 2008 har andelen minskat till 29 procent.  

Avgiftsnivåerna per stadsdel framgår av bilaga 5 (här bilaga 6). 

 

Kostnader 

Bruttokostnaden för kolloverksamheten i Stockholm 2008 var totalt 25 mnkr. Avgiftsintäk-

terna från hushållen har minskat. Nettokostnaden för staden totalt var ca 11,5 mnkr. 64 pro-

cent av intäkterna härrör från kolloavgifter och 36 procent från stadens centrala fondmedel.  

 

Kostnaderna per stadsdelsnämnd redovisas i bilaga 6 (här bilaga 7). 

 

Tabell 8. Kostnader, avgifter och snittpris 2003-2008 (tkr) 

 Bruttokostnad Avgifter Nettokostnad Snittpris 

2003 38 457 14 243 24 100 347 kr 

2004 40 408 9 815 25 697 373 kr 

2005 37 114 13 283 19 506 289 kr 

2006 30 221 9 430 16 176 339 kr 

2007 27 224 9 137 14 516 336 kr 

                                                      
1 T o m 2004 betalade alla med månadsinkomst över 18 000 kr 200 kr/dag 
2 T o m 2004 betalade alla med månadsinkomster på 18 000 kr och däröver samma kolloav-

gift. 
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2008 24 987 8 648 11 395 336 kr 

 

Snittpriset är 336 kr per barn och dag 2008 netto, samma som året innan. Vid införandet 

av den nya kollopolicyn, som också innebar att antalet special- och korttidskollon minskade, 

sjönk snittpriset med över 80 kr för att under senare år åter öka något (bilaga 7, här bilaga 8).  

Information 

Kollokatalogen har varit gemensam för alla stadsdelar. Gemensamt för alla stadsdelar utom 

en är att katalogen distribueras till alla hushåll med barn i åldern 9-16 år, information finns på 

stadsdelens hemsida och annons sätts in i lokalpressen. Katalogen delas också ut till skolor, 

medborgarkontor, bibliotek etc inom stadsdelen. Tolv stadsdelar uppger att de har haft kon-

takt individ- och familjeomsorgen, sju att de har haft dialog med skolan för att nå prioriterade 

grupper. Fem stadsdelar har haft muntlig information på fritidsgårdar o dyl. Endast i Enskede-

Årsta-Vantör och i Skarpnäck har muntlig information på skolor förekommit. Muntlig infor-

mation på föreningsmöte har endast förekommit i Hässelby-Vällingby. 

Annan sommarverksamhet 

Stadsdelsförvaltningarna arrangerar också annan sommarverksamhet. Fyra stadsdelar, bl a 

Rinkeby-Kista, har genomfört egen kolloverksamhet. Flera har satsat på särskilda tjejläger. 

Rinkeby-Kista har också lämnat bidrag till föreningskollo genomförda av boxningsklubb, 

fotbollsklubb och KFUM-KFUK.  

Dessutom har 580 barn tagit del av dagkollo arrangerade i sex stadsdelar. Elva stadsdelar 

har haft särskilda sommaraktiviteter, såsom badbussar, aktiviteter i parklekar och badplatser, 

dagsutflykter för barnfamiljer etc. Kostnaderna för dessa aktiviteter uppgår till 3,7 mnkr. 

 

Kulturförvaltningens synpunkter 

Antalet deltagare i sommarkolloverksamheten fortsätter att minska. Årets resultat uppvisar 

samma tendenser som tidigare års redovisningar över vilka stadsdelar som har högt respektive 

lågt deltagande.  Kulturförvaltningens uppfattning är att skillnaderna mellan åren inte är så 

stora och att det vore rimligt att fortsättningsvis genomföra uppföljningen av stadens som-

markolloverksamhet vartannat år.  

 

Värt att notera är att antalet barn med funktionshinder är högre 2008 än föregående år. An-

märkningsvärt många barn avbröt sin kollovistelse och 742 barn, 100 fler än föregående år, 

tackade nej till erbjuden kolloplats. 

 

Av enkätsvaren framgår dock att det görs en del riktade och alternativa insatser i stadsdelarna 

såsom egna specialläger och dagkollon. Kulturförvaltningen kan inte heller i årets enkätsvar 

se något uttalat aktivt engagemang kring att sprida information om kollo. Det vore intressant 

att få till stånd en dialog med barn och unga om hur de skulle vilja att kolloverksamheten var 

utformad. Det kan också vara så att stadsdelarna utvecklar andra bra sommaraktiviteter som 

ersätter kollo och att föreningar och privata aktörer arrangerar läger som inte blir synlig i 

denna statistik. 

 

Bilagesammanställning:  

Bilaga 1-7 (här bilaga 2-8), tabeller med enkätsvar från stadsdelsförvaltningarna.  

 

BEREDNING 

 

Detta ärende har remitterats till stadsledningskontoret. 
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Stadsledningskontoret  

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande är daterat den 9 mars 2009 och har i huvud-

sak följande lydelse 

 

Stadsledningskontoret noterar att antalet ansökningar till kollo och även antalet beviljade 

platser har fortsatt att minska sommaren 2008. Det bör dock betonas att stadsdelsnämnderna 

även anordnar annan sommarverksamhet som exempelvis dagkollo, verksamhet vid badplat-

ser och parklekar samt dagsutflykter, som inte syns i denna statistik.  

I kommunfullmäktiges budget för 2008 anges bland annat att kollo är en av många viktiga 

verksamheter för barn och unga i Stockholm. Barn som av olika skäl har större behov av att 

åka på kollo bör prioriteras. Det är viktigt att kollo förblir en mötesplats för unga med olika 

etnisk och social bakgrund. Under sommarmånaderna är det viktigt med en mångfald av olika 

verksamheter för unga stockholmare där kollo är en del. En lika viktig del är alla de verksam-

heter som sker under dagtid i form av bland annat dagkollo, idrottsskolor med mera som finns 

i stadsdelsnämndsområdena. Det samarbete som idag sker med frivilligorganisationer kring 

denna verksamhet bör utvecklas och intensifieras. Det ger en mångfald av olika verksamhe-

ter, ökar möjligheterna till integration och sträcker sig över längre tid. 

I kulturnämndens uppföljning anges att snittpriset netto per barn och dag var 284 kr vilket 

är en minskning med 52 kronor eller 15 procent jämfört med 2007. Stadsledningskontoret 

konstaterar att snittpriset minskat under de två senaste åren. 

Kulturnämnden beslutade i december 2008 att föreslå kommunstyrelsen att upp-följning 

av sommarkoloniverksamheten fortsättningsvis sker vartannat år. Stads-ledningskontoret 

anser att det är angeläget att uppföljningen av kolloverksamheten görs varje år och avstyrker 

därför kulturnämndens förslag. 

Stadsledningskontoret anser att då verksamheten upphandlas och det är stadsdelsnämn-

derna som är de huvudsakliga intressenterna är det inte rimligt att kulturnämnden ska genom-

föra uppföljning av verksamheten. Stadsledningskontoret föreslår istället att kommunstyrel-

sen ska ges detta uppdrag. Då en förändring inte kan komma till stånd under innevarande år, 

2009, föreslås att förändringen sker med början år 2010. Den redovisning kulturnämnden 

genomför för år 2009 ska lämnas i nämndens bokslut och verksamhetsberättelse. 

I ärendet ”Uppföljning av sommarkoloniverksamheten i Stockholms stad 2006”, som be-

handlades i kommunstyrelsen den 19 september 2007, angavs att det vore önskvärt att kultur-

nämnden även beaktade resultaten från stadsdelsnämndernas inspektion av kolloverksamhe-

ten. I uppföljningen av sommarkoloniverksamheten för 2007 har kulturnämnden beaktat 

stadsdelsnämndernas inspektion av kolloverksamheten, men inte i uppföljningen för 2008. 

Stadsledningskontoret vidhåller att det vore önskvärt att inspektionen beaktas i uppföljningen 

av sommarkoloniverksamheten. 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen godkänner kulturnämndens uppfölj-

ning av sommarkoloniverksamheten 2008 samt att stadsledningskontorets tjänsteutlåtande 

överlämnas till kulturnämnden och stadsdelsnämnderna för beaktande. 
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Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Kulturnämnden  

 

Reservation anfördes av ledamöterna Eva Louise Erlandsson Slorach m.fl. (s) och 

Kerstin Wickman (mp) samt tjänstgörande ersättaren Mårten Andersson (v) att 

kulturnämnden beslutar  

 

att godkänna redovisningen av sommarkoloniverksamheten 2008 samt överlämna 

redovisningen till kommunstyrelsen och stadsdelsnämnderna 

att föreslå fortsatt årlig uppföljning av sommarkoloniverksamheten. 

 

Antalet deltagare har minskat i sommarkolloverksamheten och detta är konsekvensen av en 

minskad ambition från den moderatledda majoriteten. För att vända den negativa trenden för 

kolloverksamheten krävs ett aktivt arbete och en uppsökande verksamhet i exempelvis skolor 

men även genom andra informationsinsatser. Särskilt viktigt är detta i de stadsdelar som 

traditionellt har få kollodeltagare. Kanske behövs också nya grepp för att sprida 

kolloverksamheten. Familjekollon kan vara ett sådant grepp värt att testa.   

I processen att vända den negativa trenden är det viktigt att politikerna i berörda nämnder 

fortsatt får tillgång till årliga redovisningar som underlag för beslut och uppföljning. 

 

Särskilt uttalande gjordes av ledamoten Kerstin Wickman (mp) enligt följande: 

 

En av de bästa verksamheter som staden idag har för att integrera barn och ungdomar från 

olika samhällsskikt och stadsdelar är sommarkolonierna. Barn och ungdomar kan tack vare 

dem få tillbringa några sommarveckor på någon av stadens sommargårdar. Vistelsen äger i de 

flesta fall rum i arkitektoniskt vackra och välbyggda fastigheter i skärgården eller i storslagna 

byggnader vid en egen strand vid någon av länets större sjöar. Kolloverksamheten har sedan 

decennier tillbaka visat sig vara utomordentligt värdefull och bra för de allra flesta barn och 

ungdomar. Detta gäller särskilt dem som annars inte har ekonomiska eller andra möjligheter 

att resa hemifrån på semester, antingen de bor i innerstaden eller i någon av Stockholms för-

orter. Sommarkolonierna erbjuder ett berikande och tryggt sommarlov och är ett utmärkt sätt 

att motverka segregation, ungdomskriminalitet och utanförskap.  

Antalet barn som åker på kollo har minskat flera år i rad, trots att behoven växer. Stock-

holm får ca 1000 nya barn i åldrarna 9-16 år varje år under minst 10 år framöver. Samtidigt 

ökar segregationen i staden mellan fattiga och rika, låg- och välutbildade, mellan otrygga och 

trygga barn. Denna utveckling är oroande och allvarlig både för enskilda människor och för 

samhället i sin helhet.  

Minskningen av antalet barn som åker till sommarkollo beror på dåliga upphandlingsruti-

ner av barn- och ungdomsverksamheter. Ansökan ska göras mycket tidigt på året och är 

krånglig. Taxorna är alltför höga för dem med lägst inkomster. Sommargårdarna, som ofta 

har små vinstmarginaler, drabbas hårt av osäkra villkor som till exempel plötsliga och orim-

ligt höga hyreshöjningar.  

En klok och långsiktig politik innebär att staden värnar om de sommargårdar som ännu 

finns kvar och satsar på dem som en viktig resurs och som ett viktigt komplement till annan 

fritidsverksamhet. Detta gäller särskilt under sommarloven då många barn lämnas utan tillsyn 

av vuxna och föräldrar som måste arbeta.  

Sommargårdarna skulle kunna fylla fler behov, t.ex. fungera som semesterhem för famil-

jer utan ekonomiska tillgångar och med särskilda problem. De skulle också, under andra års-

tider, kunna fungera för rehabilitering av människor som blivit sönderstressade och utarbeta-

de och behöver den ro som naturen kan ge. 


